
Medicinrester i spildevand
Hvad betyder medicinrester i spildevand for naturen 

 - og hvordan renser man for dem?

Næsten alle mennesker indtager medicin enten dagligt eller lejligheds-
vist. Men ikke al medicin optages i kroppen. Meget store mængder 
udskilles enten som selve stoffet eller som et nedbrydningsprodukt. 
Det er medicinsk helt forklarligt og tilsigtet. Men stofferne ender typisk i 
renseanlæg (i meget fortyndede koncentrationer), og nogle af stofferne 
finder vej gennem renseprocesserne og ud i miljøet, hvor de bestemt 
ikke hører hjemme.

Der mangler forståelse af, hvor stort et problem, det er for naturen. Der 
mangler bæredygtige metoder til rensning. Og ikke mindst mangler der 
gennemtænkt regulering af udfordringen.


